

Belarus State Economic University

APPROVE

Belarus State Economic University

Rector V. Yu. Shutilin

24.10. 2019

Registration number УД-4105-19/уч

FINANCIAL ACCOUNTING

The higher education curriculum (training program)

on an academic discipline

for the specialty 1-25 80 05 «Accounting, analysis and audit»

2019

COMPILERS:

D. A. Pankov, head of the Department of accounting, analysis and audit in the sectors of the national economy of the educational institution "Belarusian state economic University", doctor of economic Sciences, Professor

Yu. Yu. Kukhto, associate Professor of accounting, analysis and audit in the sectors of the national economy of the educational institution "Belarusian state economic University", candidate of economic Sciences, associate Professor;

REVIEWERS:

D. Busygin, head of the Department of management, accounting and Finance, Minsk branch of the Federal state budgetary educational institution of higher education "Russian economic University. G. V. Plekhanova, candidate of economic Sciences, associate Professor,

Pashkovskaya L. V., associate Professor of the Department of accounting, control and Finance of the Institute of advanced training and retraining of economic personnel of the educational institution "Belarusian state economic University", candidate of economic Sciences, associate Professor

RECOMMENDED FOR APPROVAL:

Department of accounting, analysis and audit in the sectors of national economy of the educational institution "Belarusian state economic University»
(Protocol No. 11 of 24.06.2009)

Scientific and methodological Council of the educational institution "Belarusian state economic University»
(Protocol No. _____ from _____)

Explanatory note

The curriculum of the discipline "Financial accounting" is designed for undergraduates studying in the specialty 1-25 80 05 "Accounting, analysis and audit", profiling "international accounting" in accordance with the educational standard of the specialty.

Academic discipline "Financial accounting" is a special academic discipline that forms the professional knowledge, skills and abilities of highly qualified accountants needed to work in an innovative economy. This training program is a logical continuation of the discipline "Management accounting", as currently there are new property relations, there are new types and forms of business, there are new types of transactions and business operations, expanding contacts with the business community of foreign countries. In these circumstances, accountants need to constantly replenish the existing knowledge, to study the experience gained by colleagues in foreign countries with developed market economies.

The purpose of teaching the discipline "Financial accounting" is to study the principles and methods of financial accounting, mastering the students of theoretical knowledge and practical skills of financial and managerial accounting.

Tasks facing the study of the discipline: The most important tasks of the discipline include:

- to promote a deeper understanding of the concepts on the basis of which market accounting is based by students;
- to promote the formation of the student's modern style of thinking;
- to develop the student's skills of creative independent solutions to emerging problems in the process of economic activity;
- to develop the ability to form and implement the correct accounting policy at the enterprise in accordance with international standards;
- mastering the organization and methods of financial and management accounting of enterprises.

As a result of the study of the discipline "Financial accounting" student must know:

- fundamentals of financial and economic activity of the company;
- role and place of financial accounting in the enterprise management system;
- the procedure for compiling the balance sheet and profit and loss statement;
- fundamentals of the theory of financial accounting of the enterprise;
- fundamentals of financial accounting;
- educational and analytical cycle of the enterprise;
- composition and content of financial statements of enterprises content and characteristics of accounting information on international standards of accounting and reporting;
- methodology of financial and management analysis carried out at the enterprise;
- basic accounting procedures in the enterprise.

know:

- make management decisions based on financial accounting data;
- calculate the cost of production by basic methods;

- register on the basis of primary documentation economic operations;
- prepare basic forms of financial statements;
- keep records of costs and calculation of production costs;
- prepare internal cost reports;
- to analyze financial statements on the main range of economic indicators;
- to analyze profit on the basis of marginal income; to carry out budgeting.

have the skills:

- experience in financial accounting at the enterprise;
- "reading" and use in the analysis of financial statements;
- the use of analytical tools for an objective assessment of current economic situations.

The structure of the curriculum and methods of teaching the discipline take into account the new results of economic research and the latest achievements in the field of pedagogy and information technology, orienting students to acquire relevant professional competencies:

SK-3 Know the theoretical foundations of financial accounting, its essence, objects, subject, methodology and methods, place and role in the management system, organization of financial accounting; methodological methods and techniques of financial accounting

The academic discipline "Financial accounting" is closely connected with such academic disciplines as "Accounting financial accounting", "Accounting and management accounting", "Accounting tax accounting", "Accounting and reporting", "enterprise Economics»,

In accordance with the curriculum of the specialty 1-25 80 05 "Accounting, analysis and audit" training programme "Financial accounting" is designed for 102 hours, including classroom instruction and 44 hours, including lectures - 22 hours practical classes-22 hours.

Form of current certification - exam

THE CONTENT OF EDUCATIONAL MATERIAL

Tema1. Accounting in the business management system.

The main goals and objectives of accounting. Accounting as an information system. Types of accounting information. Code of ethics for professional accountants.

Topic 2. Fundamentals of the theory of financial accounting.

Types of accounting. Financial and management accounting. Accounting process. The main internationally accepted conceptual framework for financial accounting in countries with developed market economies. The main forms of business organization abroad, their impact on the organization and methodology of financial accounting. Application of the basic generally accepted conceptual principles of financial accounting when accounting information is reflected in the balance sheet.

Topic 3. The main elements of accounting and analytical system of financial accounting.

Basic accounting equation. Typical balance sheet of a foreign company. Standard report on the profit of a foreign enterprise. Bookkeeping accounts. Classification of accounts. A sample chart of accounts, used in foreign enterprises

Topic 4. Fundamentals of financial accounting methods.

Accounting and analytical cycle. The main stages of the accounting and analytical cycle. The main documents used in foreign enterprises to reflect accounting information. The General scheme of the workflow

Topic 5. The standard technique of reflection in the accounting of economic operations applied at the foreign enterprises

Business transactions, the order of their registration and reflected in the consolidated journals of synthetic accounting. Preparation and recording of regulatory accounting records. The procedure for closing accounts. Preparation of preliminary trial balance and development notebook of the table. Preparation of the main forms of financial statements

Topic 6. Features of accounting of inventory

Fundamentals of international standards for accounting of inventory. Systems of write-off on costs of the cost of the consumed commodity-material resources. Methods for estimating resource costs in a permanent write-off system. Methods for estimating resource costs in a periodic write-off system. Comparative analysis of the results of use methods of resource assessment under periodic and continuous systems cost write-offs.

Topic 7. Features of accounting for non-current assets

Fundamentals of international standards for accounting of non-current assets. Depreciation of non-current assets. Methods of calculating depreciation of non-current assets. Determination and accounting of financial results

disposal of non-current assets. Modified accelerated depreciation system.

Topic 8 Basis of preparation and preparation of financial statements

Purpose of financial statements. Qualitative characteristics of financial statements. Elements of financial statements. Elements of financial statements: financial position and balance sheet equation; purpose and types of financial statements; balance sheet; profit and loss statement. Financial instrument. Disclosure of financial statements.

Topic 9. IFRS

Causes and conditions of IFRS. The story of the creation of IFRS. The role and importance of IFRS. The Committee on IFRS. The process of preparation and adoption of IFRS.

**METHODICAL CHART FOR THE ACADEMIC DISCIPLINE
«FINANCIAL ACCOUNTING »**

Number of section	Name section, subjects, topics	The number of classroom hours						else	The form of knowledge control
		lectures	Practical training	seminars	laboratory classes	Number of hours USR			
						lectures	practical training		
1	Accounting in the business management system.	2	2					[1, 2, 3, 4]	
2	Fundamentals of the theory of financial accounting.	2	2					[1, 2, 3, 4]	test
3	The main elements of accounting and analytical system of financial accounting.	2	2			2	2	[1, 2, 3, 4]	
4	Fundamentals of financial accounting methods.	2	2			2		[1, 2, 5, 6, 7]	test
5	The standard technique of reflection in the accounting of economic operations applied at the foreign enterprises		2			2	2	[1, 2, 5, 6, 7]	
6	Features of accounting of inventory		2			2		[1, 2, 5, 6, 7]	
7	Features of accounting for non-current assets		2			2		[1, 2, 5, 6, 7]	test
8	Basis of preparation and preparation of financial statements	2	1				1	[1, 2, 5, 6, 7]	test
9	IFRS	2	1				1	[1, 2, 5, 6, 7]	

	total hours	12	16			10	6		exam
--	--------------------	-----------	-----------	--	--	-----------	----------	--	-------------

INFORMATION AND METHODOLOGICAL PART

Guidelines for the students' independent work arrangement on the academic discipline «Financial accounting».

The acquisition of knowledge of the discipline is an important step in students' independent work. Recommended budget time for independent work is average 2.5-3 hours on 2 class hours.

The main areas of students' independent work are:

- originally a detailed introduction to the program of the discipline;
- familiarization with the list of recommended literature for the discipline as a whole and its divisions, its presence in the library and other available sources, the study of relevant literature on the subject, the selection of secondary literature;
- the study and expansion of the lecture material by a teacher of literature, consultations;
- preparation for practical training on a specially designed plans for the study of basic and additional literature;
- preparation for implementation of diagnostic forms of control - tests
- preparation for the exam.

LITERATURE

Basic

1. Needles, D. "Financial accounting: a global approach" / D. Needles, E. Gray in 2 volumes, M.: CAP/CIPA A, 2006, 450 pages and 51 On structure.
2. Horngren, E.; · "Accounting: management aspect" / E. Horngren - M.: Infra-M, 2006, 370 St
3. Drury, K. "Introduction to production and management accounting" / K. Drury - M.: Jupiter, 2007, 720 p.
4. Sokolov, Y. V. "Accounting in foreign countries" / F. F. Butynets, L. F. Goretskaya, D. A. Pankov / M.: Prospect, 2006; 380 pages

Additional

5. Фостер, Д. «Управленческий учет» / Д. Фостер - С-Пб.: Питер, 2005, 660 стр.
6. Холмгрен, Е. "Управленческий учет: теория и практика" / Е. Holmgren London, Prentice Hall, 2006, 51 Op
7. Хендерсон, Т. "Финансовый учет" / Т. Хендерсон-Остин, Техас, 2007, 730 p.
8. Walton, Haller "International accounting" / Haller Walton - London, Thomson, 2005, 400

**THE NEGOTIATION PROTOCOL FOR THE CURRICULUM
(TRAINING PROGRAM)
FOR HIGHER EDUCATION ESTABLISHMENT
ON THE ACADEMIC DISCIPLINE «FINANCIAL ACCOUNTING »**

The discipline title which requires coordination	Department title	Offers on changes in training program contents of academic discipline of institution of higher education	The decision made by the Department which developed the training program (with the indication of date and number of the protocol)
Quantitative methods of analysis in business	Statistics	No	Protocol № 11, 24.06.2019

**ADDITIONS AND CHANGES TO THE CURRICULUM
(TRAINING PROGRAM)
FOR HIGHER EDUCATION ESTABLISHMENT
ON THE ACADEMIC DISCIPLINE «AUDIT AND ASSURANCE»
For the 20__/20__ academic year**

Number	Additions and changes	Foundation

The curriculum is revised and approved at the meeting of the Department for accounting, analysis and audit in branches of national economy of the Belarus state economic University education establishment
(protocol № __, _____)

Head of Department _____

D.A. Pankov

Учреждение образования
«Белорусский государственный экономический университет»

УТВЕРЖДАЮ
Ректор учреждения образования
«Белорусский государственный
экономический университет»

В.Ю. Шутилин

24.10 2019

Регистрационный № УД-4105-19/уч.

ФИНАНСОВЫЙ УЧЕТ

Учебная программа учреждения высшего образования
по учебной дисциплине
для специальности
1-25 80 05 «Бухгалтерский учет, анализ и аудит»

2019

СОСТАВИТЕЛИ:

Панков Д.А., заведующий кафедрой бухгалтерского учета, анализа и аудита в отраслях народного хозяйства учреждения образования «Белорусский государственный экономический университет», доктор экономических наук, профессор

Ю.Ю. Кухто, доцент кафедры бухгалтерского учета, анализа и аудита в отраслях народного хозяйства учреждения образования «Белорусский государственный экономический университет», кандидат экономических наук, доцент;

РЕЦЕНЗЕНТЫ:

Бусыгин Д.Ю., заведующий кафедрой менеджмента, учета и финансов, Минского филиала федерального государственного бюджетного образовательного учреждения высшего образования «Российский экономический университет им. Г.В. Плеханова», кандидат экономических наук, доцент,

Пашковская Л.В., доцент кафедры бухгалтерского учета, контроля и финансов Института повышения квалификации и переподготовки экономических кадров учреждения образования «Белорусский государственный экономический университет», кандидат экономических наук, доцент

РЕКОМЕНДОВАНА К УТВЕРЖДЕНИЮ:

Кафедрой бухгалтерского учета, анализа и аудита в отраслях народного хозяйства учреждения образования «Белорусский государственный экономический университет»
(протокол № 11 от 24.06.2019)

Научно-методическим советом учреждения образования «Белорусский государственный экономический университет»
(протокол № _____ от _____)

Пояснительная записка

Учебная программа учебной дисциплины «Финансовый учет» разработана для магистрантов, обучающихся по специальности 1-25 80 05 «Бухгалтерский учет, анализ и аудит», профилизации «Международный бухгалтерский учет» в соответствии с образовательным стандартом специальности.

Учебная дисциплина «Финансовый учет» является специальной учебной дисциплиной, формирующей профессиональные знания, навыки и умение бухгалтеров высшей квалификации, необходимые для работы в условиях инновационной экономики. Данная учебная программа является логическим продолжением учебной дисциплины «Управленческий бухгалтерский учет», так как в настоящее время складываются новые отношения собственности, возникают новые виды и формы предпринимательской деятельности, появляются новые виды сделок и хозяйственных операций, расширяются контакты с деловыми кругами зарубежных стран. В этих условиях бухгалтерам необходимо постоянно пополнять имеющийся багаж знаний, изучать тот опыт, который накоплен коллегами в зарубежных странах с развитой рыночной экономикой.

Целью преподавания учебной дисциплины «Финансовый учет» является изучение принципов и методов финансового учета, овладение студентами теоретических знаний и практических навыков ведения финансового и управленческого бухгалтерского учета.

Задачи, которые стоят перед изучением учебной дисциплины: К важнейшим задачам изучения дисциплины относятся:

- способствовать более глубокому пониманию студентами тех концепций, на основе которых базируется рыночный бухгалтерский учет;
- содействовать формированию у студента современного стиля мышления;
- развивать у студента навыки творческого самостоятельного решения возникающих проблем в процессе хозяйственной деятельности;
- развить умение формировать и проводить в жизнь правильную учетную политику на предприятии в соответствии с международными стандартами;
- усвоение организации и методики проведения финансового и управленческого учета предприятий.

В результате изучения учебной дисциплины «Финансовый учет» обучающийся должен:

знать:

- основы финансово-хозяйственной деятельности компании;
- роль и место финансового учета в системе управления предприятием;
- порядок составления бухгалтерского баланса и отчета о прибылях и убытках;
- основы теории финансового учета предприятия;
- основы методики финансового учета;
- учебно-аналитический цикл предприятия;

- состав и содержание финансовой отчетности предприятий содержание и характеристику учетной информации о международных стандартах учета и отчетности;
- методику финансового и управленческого анализа проводимого на предприятии;
- основные процедуры ведения учета на предприятии.

уметь:

- принимать управленческие решения, основываясь на данных финансового учета;
- калькулировать себестоимость продукции основными методами;
- регистрировать на основании первичной документации хозяйственные операции;
- составлять основные формы финансовой отчетности;
- вести учет затрат и калькулирование себестоимости продукции;
- составлять внутреннюю отчетность о затратах;
- проводить анализ финансовой отчетности по основному кругу экономических показателей;
- проводить анализ прибыли на основе маржинального дохода; осуществлять бюджетирование.

иметь навыки:

- опыта ведения финансового учета на предприятии;
- «чтение» и использование в анализе финансовой отчетности;
- применение аналитических инструментов для объективной оценки складывающихся хозяйственных ситуаций.

Структура учебной программы и методика преподавания учебной дисциплины учитывают новые результаты экономических исследований и последние достижения в области педагогики и информационных технологий, ориентируя обучающихся на приобретение соответствующих профессиональных компетенций:

СК-3 Знать теоретические основы финансового учета, его сущность, объекты, предмет, методологию и методы, место и роль в системе управления, организации финансового учета; методологические методы и приемы финансового учета

Учебная дисциплина «Финансовый учет» тесно связана с такими учебными дисциплинами, как «Бухгалтерский финансовый учет», «Бухгалтерский и управленческий учет», «Бухгалтерский налоговый учет», «Бухгалтерский учет и отчетность», «Экономика предприятия»,

В соответствии с учебным планом специальности 1-25 80 05 «Бухгалтерский учет, анализ и аудит» учебная программа «Финансовый учет» рассчитана на 102 часа, из них аудиторных занятий 44 часа, из них лекций - 22 часа; практических занятий -- 22 часа.

Форма текущей аттестации - экзамен.

СОДЕРЖАНИЕ УЧЕБНОГО МАТЕРИАЛА

Тема 1. Учет в системе управления бизнесом.

Основные цели и задачи бухгалтерского учета. Учет как информационная система. Виды учетной информации. Этический кодекс профессиональных бухгалтеров.

Тема 2. Основы теории финансового учета.

Виды учета. Финансовый и управленческий бухгалтерский учет. Учетный процесс. Основные общепринятые международные концептуальные принципы финансового бухгалтерского учета в странах с развитой рыночной экономикой. Основные формы организации предпринимательской деятельности за рубежом, их влияние на организацию и методику финансового бухгалтерского учета. Применение основных общепринятых концептуальных принципов финансового учета при отражении учетной информации в бухгалтерском балансе.

Тема 3. Основные элементы учетно-аналитической системы финансового учета.

Основное бухгалтерское уравнение. Типовой бухгалтерский баланс зарубежного предприятия. Типовой отчет о прибыли зарубежного предприятия. Бухгалтерские счета. Классификация бухгалтерских счетов. Примерные планы счетов, применяемые на зарубежных предприятиях

Тема 4. Основы методики финансового бухгалтерского учета.

Учетно-аналитический цикл. Основные этапы учетно-аналитического цикла. Основные документы, применяемые на зарубежных предприятиях для отражения учетной информации. Общая схема документооборота

Тема 5. Типовая методика отражения в учете хозяйственных операций, применяемая на зарубежных предприятиях

Хозяйственные операции, порядок их регистрации и отражение в сводных журналах синтетического учета. Составление и отражение в учете регулирующих бухгалтерских записей. Процедура закрытия счетов. Составление предварительного пробного баланса и разработочной тетради таблицы. Составление основных форм финансовой отчетности

Тема 6. Особенности учета товарно-материальных ценностей

Основы международных стандартов по учету товарно-материальных ценностей. Системы списания на затраты стоимости потребленных товарно-материальных ресурсов. Методы оценки затрат ресурсов при системе постоянного списания. Методы оценки затрат ресурсов при системе периодического списания. Сравнительный анализ результатов использования методов оценки ресурсов при системах периодического и постоянного списания затрат.

Тема 7. Особенности учета внеоборотных активов

Основы международных стандартов по учету внеоборотных активов. Амортизация внеоборотных активов. Методы расчета амортизации внеоборотных активов. Определение и учет финансовых результатов при выбытии внеоборотных активов из эксплуатации. Модифицированная система ускоренной амортизации.

Тема 8 Основы подготовки и составления финансовой отчетности

Цель финансовой отчетности. Качественные характеристики финансовой отчетности. Элементы финансовой отчетности. Элементы финансовой отчетности: финансовое положение и балансовое уравнение; назначение и виды финансовой отчетности; бухгалтерский баланс; отчет о прибылях и убытках. Финансовые инструменты. Раскрытие финансовой отчетности.

Тема 9. МСФО

Причины и условия возникновения МСФО. История создания МСФО. Роль и значение МСФО. Комитет по МСФО. Процесс подготовки и принятия МСФО.

УЧЕБНО-МЕТОДИЧЕСКАЯ КАРТА УЧЕБНОЙ ДИСЦИПЛИНЫ «ФИНАНСОВЫЙ УЧЕТ»

для студентов второй ступени высшего образования, обучающихся на английском языке

Номер темы	Название раздела, темы	Количество аудиторных часов						Иное*	Форма контроля знаний	
		Лекции	Практические занятия	Семинарские занятия	Лабораторные занятия	Количество часов УСР				
						Л	Пз			Лаб
1	Учет в системе управления бизнесом	2	2					[1, 2, 3, 4]		
2	Основы теории финансового учета.	2	2					[1, 2, 3, 4]	тест	
3	Основные элементы учетно-аналитической системы финансового учета.	2	2			2	2	[1, 2, 3, 4]		
4	Основы методики финансового бухгалтерского учета.	2	2			2		[1, 2, 5, 6, 7]	тест	
5	Типовая методика отражения в учете хозяйственных операций, применяемая на зарубежных предприятиях		2			2	2	[1, 2, 5, 6, 7]		
6	Особенности учета товарно-материальных ценностей		2			2		[1, 2, 5, 6, 7]		
7	Особенности учета внеоборотных активов		2			2		[1, 2, 5, 6, 7]	тест	
8	Основы подготовки и составления финансовой отчетности	2	1				1	[1, 2, 5, 6, 7]	тест	
9	МСФО	2	1				1	[1, 2, 5, 6, 7]		
	Всего часов	12	16			10	6		экзамен	

ИНФОРМАЦИОННО-МЕТОДИЧЕСКАЯ ЧАСТЬ

Методические рекомендации по организации самостоятельной работы студентов по учебной дисциплине «Финансовый учет»

В овладении знаниями учебной дисциплины важным этапом является самостоятельная работа студентов. Рекомендуется бюджет времени для самостоятельной работы в среднем 2-2,5 часа на 2-х часовое аудиторное занятие.

Основными направлениями самостоятельной работы студента являются:

- первоначально подробное ознакомление с программой учебной дисциплины;
- ознакомление со списком рекомендуемой литературы по дисциплине в целом и ее разделам, наличие ее в библиотеке и других доступных источниках, изучение необходимой литературы по теме, подбор дополнительной литературы;
- изучение и расширение лекционного материала преподавателя за счет специальной литературы, консультаций;
- подготовка к практическим занятиям по специально разработанным планам с изучением основной и дополнительной литературы;
- подготовка к выполнению диагностических форм контроля (тесты, и т.п.);
- подготовка к экзамену.

ЛИТЕРАТУРА

Основная

1. Нидлс, Д. «Финансовый учет: глобальный подход» / Д. Нидлс, Э. Грэй в 2х томах, М.: САР/СIP А, 2006, 450 стр. и 51 О стр.
2. Хорнгрен, Э. «Бухгалтерский учет: управленческий аспект» / Э. Хорнгрен - М.: Инфра-М, 2006, 370 стр.
3. Друри, К. Введение в производственный и управленческий учет» / К. Друри - М.: Юпитер, 2007, 720 стр.
4. Соколов, Я.В. «Бухгалтерский учет в зарубежных странах» / Ф.Ф. Бутынец, Л.Ф. Горецкая, Д.А. Панков / М.: Проспект, 2006; 380 стр.

Дополнительная

5. Фостер, Д. «Управленческий учет» / Д. Фостер - С-Пб.: Питер, 2005, 660 стр.
6. Homgren, E. "Managerial accounting: Theory and Practice" / E. Homgren London, Prentice Hill, 2006, 51 Op
7. Henderson, T. "Financial accounting" / T. Henderson - Ostin, Texas, 2007, 730 p.
8. Walton, Haller "International accounting" / Haller Walton - London, Thomson, 2005, 400 p.

**ПРОТОКОЛ СОГЛАСОВАНИЯ УЧЕБНОЙ ПРОГРАММЫ
УЧРЕЖДЕНИЯ ВЫСШЕГО ОБРАЗОВАНИЯ
ПО УЧЕБНОЙ ДИСЦИПЛИНЕ
«ФИНАНСОВЫЙ УЧЕТ»**

Название учебной дисциплины, с которой требуется согласование	Название кафедры	Предложения об изменениях в содержании учебной программы учреждения высшего образования по учебной дисциплине	Решение, принятое кафедрой, разработавшей учебную программу (с указанием даты и номера протокола)
Количественные методы анализа в бизнесе	Статистика	Нет	Пр-л № 11 от 24.06.2019 г.

**ДОПОЛНЕНИЯ И ИЗМЕНЕНИЯ К УЧЕБНОЙ ПРОГРАММЕ
УЧРЕЖДЕНИЯ ВЫСШЕГО ОБРАЗОВАНИЯ
ПО УЧЕБНОЙ ДИСЦИПЛИНЕ
««ФИНАНСОВЫЙ УЧЕТ»
на 20__/20__ учебный год**

№ пп	Дополнения и изменения	Основание

Учебная программа пересмотрена и одобрена на заседании кафедры бухгалтерского учета, анализа и аудита в отраслях народного хозяйства учреждения образования «Белорусский государственный экономический университет»
(протокол № ____ от _____ 20__ г.)

Заведующий кафедрой _____ Д.А.Панков